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Muntanyes de deixalles. Aques-
ta és la postal del carrer del Fe-
rrocarril de Sant Adrià, entre els
carrers Safo i Alarcón, al barri de
la Via Trajana i a la zona dels po-
lígons industrials de Montsolís.
Als peus del pont que passa per
sobre les vies del tren s’hi estén
des de fa mesos una catifa de ru-
nes, porqueria i rates, que els
serveis de neteja de l’Ajunta-
ment de Sant Adrià encara no
han procedit a recollir.

La imatge encara és més xo-
cant si es compara amb l’espai
del mateix carrer que ja pertany
a Barcelona, net de brossa. La si-
tuació d’insalubritat i el risc que
comporta ja ha encès les alarmes

a la impremta ubicada al costat
de les vies. En les últimes set-
manes s’han declarat dos petits
incendis que han cremat part
dels residus. “Aquí treballem
amb paper i amb material in-
flamable”, recorda el Cosme,
un dels treballadors. 

La Pilar, una de les respon-
sables de l’empresa, explica que
l’abocament dels residus en
aquesta zona no és una novetat
però assegura que el consistori
adrianenc mai no havia tardat
tant a recollir-los. A l’altra pun-
ta de la nau on s’ubica la im-
premta, un treballador diu que
fa sis mesos que treballen rode-
jats de brossa. Una rata, aliena
a la conversa, es mou entre un
munt de bosses. “Rates? Això
són llebres”, diu entre la indig-
nació i la ironia l’empleat, que ja
hi està acostumat.

Un company seu s’acosta i
també hi diu la seva. “Només es-
pero que treguin els residus
aviat. Cada vegada que hem
d’entrar amb el camió per ca-
rregar o descarregar hem de
passar per sobre les deixalles
perquè no ens queda més espai
per maniobrar”, explica.

CÀMERES
La Pilar i el Cosme denuncien
l’omissió de responsabilitats de
l’Ajuntament. Asseguren haver
parlat diverses vegades amb el
govern municipal però, per ara,
la resposta de l’executiu de Joan
Callau és inexistent.

Mentrestant, hi ha gent que
continua abocant runa i residus
a la zona. “Normalment són
gent que fa mudances o buida
pisos i que no té cap lloc on llen-
çar el que els sobra”, explica la

Pilar. Els treballadors de la im-
premta també relaten que hi
han trobat productes d’estoc
per estrenar procedents d’algu-
na empresa instal·lada als polí-
gons i fins i tot paquets de be-
gudes o oli caducats.

La Pilar explica que de mo-
ment són els responsables de la
impremta els que intenten dis-
suadir les persones responsa-
bles dels abocaments. “De ve-
gades fins i tot els dic que hi ha
drons que graven la zona. Lla-
vors s’espanten i van a llençar-
ho a un altre lloc”. Tot i que en
algunes ocasions funciona, lò-
gicament veu insostenible
aquesta estratègia a llarg ter-
mini i, a més, no considera que
hagi de ser ella qui assumeixi
aquesta tasca dissuasiva.

Segons expliquen, l’Ajunta-
ment els ha dit que té dissenyat

un pla per acabar amb l’aboca-
dor. El primer pas seria ins-
tal·lar càmeres de videovigilàn-
cia a l’edifici de l’antic dipòsit de
cotxes municipal, al costat de la
impremta. El següent, convertir
la zona on ara s’amunteguen les
deixalles en un aparcament. Es
dóna la circumstància que ara el
carrer Alarcón és on molts con-
ductors decideixen aparcar el
seu vehicle, tot i que la zona no
està adaptada per fer-ho. A més,
aquesta via és el pas natural
per als vianants que han d’ac-
cedir a l’estació de metro de  la
Verneda.

Per la seva banda, el regidor
d’Espais Públics, Jose Luis Mar-
tínez Cardoso, no ha respost la
petició d’aquesta publicació per
fer declaracions sobre la retira-
da de la runa, que mentrestant
continua amuntegada.

Les deixalles de la vergonya
» Muntanyes de residus s’amunteguen des de fa mesos al costat de les vies del tren a Via Trajana

» Les rates passegen entre runes i mobles abandonats, que ja han cremat dues vegades

Andreu Merino
SANT ADRIÀ

Els residus s’amunteguen al costat de les vies del tren a Via Trajana. Fotos: Línia Nord
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GARANTIES4“Res no podrà actuar con-
tra les persones. La victòria la farà possi-
ble la gent”. Amb aquestes paraules es va
dirigir el president de la Generalitat, Car-
les Puigdemont, al miler de persones
que van omplir el TNC el 4 de juliol per
presenciar l’acte de presentació, per part
del Govern, de les garanties democràti-
ques de l’1-O. L’exposició pública de tota
l’estructura legal del referèndum ja havia
començat el matí del mateix dia, en
aquest cas per part dels partits.

Així doncs, després de la destitució de
Jordi Baiget de la conselleria d’Empre-
sa i Coneixement, el Govern va voler en-
viar un missatge d’unitat i determinació
trencant la incertesa que envoltava el re-
ferèndum des del dia que se’n va anun-
ciar la data. “El referèndum és la garan-
tia perquè tots els catalans es puguin ex-
pressar. El seu vot decidirà”, va deixar
clar Puigdemont. 

I com s’aconseguirà això? La llei del
referèndum serà l’encarregada de donar
cobertura jurídica i garanties a tot el pro-
cés. Està previst que la seva aprovació es
faci a principis de setembre. La norma
preveu, en el seu article 4, que el Parla-
ment declararà la independència, durant
els dos dies següents, si el Sí obté més vots
que el No, mentre que si és al revés es con-
vocarien de forma immediata eleccions

autonòmiques. Les garanties de tot aquest
procés les establirà una Sindicatura Elec-
toral, que tindrà unes funcions similars
a les que normalment desenvolupa la
Junta Electoral. Aquest organisme tam-
bé tindrà l’encàrrec de buscar els obser-
vadors internacionals, que faran el se-
guiment de tot el procés de convocatòria
del referèndum per garantir el seu co-
rrecte desenvolupament.

L’altra pota clau d’aquest procés serà la
llei de transitorietat, que segons el Govern
ha de ser l’encarregada d’establir com se-
ria la separació amb l’Estat si guanya el Sí.
Es farà pública a finals de mes però tot in-
dica que només s’aprovarà un cop es co-
neguin els resultats de l’1-O.

Per tal que la ciutadania pugui conèi-
xer millor aquest procés electoral, el Govern
té previst desplaçar-se a més de 200 ciu-
tats i pobles per explicar-ne els detalls.

SENSE MÍNIM DE PARTICIPACIÓ
L’endemà dels dos actes de presentació dels
detalls de l’1-O, el vicepresident del Govern,
Oriol Junqueras, va defensar en una en-
trevista a TV3 que no s’hagi fixat un mínim
de participació per no afavorir el boicot. Se-
gons Junqueras, “no s’ha establert mai” un
mínim de participació en altres referèn-
dums, i va posar com a exemple els de la
Constitució espanyola o el de l’OTAN.

» Govern, Junts pel Sí i la CUP presenten la llei que ha de permetre tirar endavant el referèndum de l’1-O
» Puigdemont diu que la ciutadania, amb la seva participació, té el poder perquè la jornada sigui un èxit

“Ho farà possible la gent”

REFERÈNDUM4Diferents veus han ex-
pressat en els darrers mesos que l’1-O po-
dria ser una reedició de la jornada partici-
pativa que va ser el 9-N. Des del Govern,
però, defensen que això no serà així.

Els arguments per mantenir que aques-
ta votació no tindrà res a veure amb la del
novembre del 2014 són variats. En primer
lloc, recorden que l’1-O serà un referèndum
efectiu que complirà amb les garanties de-
mocràtiques de la comunitat internacio-
nal, mentre que el 9-N va ser “una consulta
popular”. Un referèndum, afegeixen des
del Govern, que serà vinculant i del qual
se n’assumirà “l’organització i les res-
ponsabilitats polítiques”, cosa que no va
passar el 9-N, ja que no era vinculant i l’or-
ganització va anar a càrrec de voluntaris. 

Tot i que la del cens és una de les in-
cògnites que encara queda per resoldre, el
Govern defensa que, a diferència de l’au-
togenerat del procés participatiu, aquesta
vegada hi haurà un cens conegut. Pel que
fa als col·legis electorals, tot i que ja hi ha
ajuntaments que han dit que no cediran es-
pais municipals, la intenció de l’executiu
és que es voti als mateixos llocs que es vota
en qualsevol altra convocatòria electoral.

Per últim, les meses electorals tindran
un llistat amb els electors i urnes con-
vencionals –s’ha iniciat el procés per
comprar-les directament després que el
concurs públic quedés desert–, mentre que
el 9-N no hi havia llista. Els membres de
les meses aquest cop no seran voluntaris,
sinó que es farà un sorteig per escollir-los.

“No serà un altre 9-N”



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517 línianord.cat 5 | 6 juliol 2017



Opiniólínianord.cat| 6 6 juliol 2017

publicitat 686 429 517

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Nord no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

redacció: linianord@comunicacio21.com 
publicitat: publicitat@comunicacio21.com
administració: facturacio@comunicacio21.com

línianord.cat
Dipòsit legal: B 43222-2010

amb el suport de:Difusió controlada

15.038 exemplars setmanals

per Joan Callau, alcalde de Sant Adrià de Besòs

4Millors oportunitats
Un diari plural

per Pedro Jesús Fernández

4Dos anys després

A Badalona, com a molts altres
ajuntaments de Catalunya, du-
rant aquests dies tothom fa ba-
lanç del que ha suposat per a
la ciutat el canvi de govern a
l’Ajuntament.

Com que no es tracta de l’ú-
nic ajuntament català on go-
vernen forces que apostaven
per una altra forma de fer po-
lítica –manar obeint, deien–
hem buscat informació del
què ha passat a altres ajunta-
ments i, si fa no fa, la valora-
ció és la mateixa.

Segons deien, la nova polí-
tica es basa en sis principis fo-
namentals: sevir i no servir-se,
representar i no suplantar,
construir i no destruir, obeir i
no manar, promoure i no im-
posar, convèncer i no vèncer.
La política al servei de la gent.

A la majoria dels ajunta-
ments es van presentar candi-
datures amb cares noves i amb
el compromís d’empoderar els
veïns perquè fossin els autèn-
tics motors dels canvis.

A Badalona, en el seu pri-
mer discurs com a alcaldessa,
Dolors Sabater va declarar que
“les nostres lluites seguiran a
les places i alhora governant a
la sala de plens”. 

Cal no oblidar que va acon-
seguir ser alcaldessa amb els
vots de quinze regidors, si bé
només deu van formar part del
nou govern –cinc de Guanyem
Badalona en Comú, tres d’ERC
i dos d’ICV-EUiA–.

Què opinen els ciutadans
dels nous governs?

Les respostes següents no
són de veïns de Badalona va-
lorant el nostre govern, però.

-S’havien generat moltes
expectatives que en molts ca-
sos no s’acaben de complir.

-Moltes de les promeses
fetes, més enllà del rebombo-
ri inicial, no s’han portat a
terme.

-Hi ha bona voluntat, però
no acaben de fer el que se
n’esperava.

-Els òrgans de participació
no acaben de funcionar.

-No hi ha un projecte clar
sobre què es vol que sigui la
ciutat a llarg termini. 

I què diu l’oposició d’altres
ajuntaments?

-Cada àmbit de govern va
per on se les enfila. Sembla
com si hi hagués tants go-
verns com partits.

-Tants caps, tants barrets.
Cadascú a casa seva fa el que
vol o el que pot. Alguns ni
això.

-Aquests governs no han
donat resposta a les promeses
anunciades.

-La inexperiència en la ges-
tió els ha superat.

-Els sindicats majoritaris
no troben interlocutors. Tot
està cap per avall.

A Badalona també es fa
balanç i la nota que posa la so-
cietat civil al govern és l’apro-
vat justet. Un bon amic em diu
que aquest govern, encara que
progressa adequadament, és
evident que necessita millorar.
Tan sols queden dos anys i el
temps passa volant.

La Coordinadora d’Asso-
ciacions de Veïns del Distric-
te I de la nostra ciutat ha fet
públic un comunicat en què,
entre altres coses, diu:

“Reconeixem els esforços
del govern municipal per gua-
nyar en transparència i valo-
rem positivament les iniciati-
ves per avançar en la gestió
compartida del pressupost i el
treball per millorar la convi-
vència i la cohesió social... La
poca agilitat i, a vegades, la
manca d’interès per solucionar
els petits problemes està fent
que el malestar entre el veïnat
hagi augmentat... Les associa-
cions de veïns no trobem una
resposta prou ràpida i con-
creta a la informació que sol·li-
citem, a les propostes que pre-
sentem o a les peticions de so-
lucions”.

Acaben el comunicat dient
que “nosaltres continuarem
treballant per millorar els nos-
tres barris i la nostra ciutat. Es-
tem convençuts que la situació
actual es pot reconduir, i que
una altra forma de fer política
concreta és possible”.

El mateix govern reconeix
que té dificultats per gestionar
l’Ajuntament i per transmetre
el que fa. És urgent avan-
çar –diuen alguns– en la re-
organització municipal i cal
millorar el diàleg amb els sin-
dicats i la plantilla si es vol re-
cuperar la confiança dels tre-
balladors.

L’oposició denuncia la
manca de capacitat executiva
i de gestió, el que fa, segons
ells, que la ciutat estigui para-
litzada i els barris abando-
nats. Només queden dos anys
i és evident que s’han de cor-
regir moltes coses si es vol
aconseguir aixecar el vol.  

Encara hi són a temps.

per Jordi Lleal 

En el contenciós entre Espanya
i Catalunya es desenvolupa
una competició entre dos equi-
ps que s’enfronten en un camp
que Espanya, com a equip de
casa, rega la gespa o la deixa
seca si li interessa, la retalla o
la deixa llarga si vol, marca les
línies i mides del camp de joc
com li dóna la gana. Es juga el
partit amb els articles d’un
reglament fet a mida seva, i
l’àrbitre i els seus assistents els
anomena la junta de l’equip de
casa. Els vestidors del visitant
estan en un estat desastrós, no
tenen ni aigua calenta. Per
viatjar, el sistema de transport
és obsolet i més d’una vegada
han de fer un tram del camí ca-
minant a peu. L’allotjament és
miserable amb brutícia, puces
i xinxes.

A la grada els aficionats
que porten banderes i esten-
dards “no constitucionals”, les
forces de seguretat els hi reti-

ren, els posen multes i si es po-
sen rebecs, poden acabar a
comissaria, mentre que els
aficionats locals no paren d’in-
sultar als jugadors visitants i
llançar objectes al camp. Els
jugadors de casa, practiquen
joc brut i subterrani en con-
nivència amb l’equip arbitral.
Si algun jugador visitant fa
una mirada d’odi o mala in-
tenció a un  jugador de l’equip
local, l’àrbitre intueix que vol
fer una entrada fora del re-
glament, s’anticipa i pita falta,
abans no faci mal al jugador
local. Si els visitants protesten,
els treu la targeta groga i,
quan cal, targeta vermella. I si
convé xiulant penal a l’últim
minut, després d’allargar el
partit el temps que calgui, a fa-
vor dels de casa fins que gua-
nyin. Això no és un partit,
això és una paròdia.

Hem de marxar i jugar una
altra lliga, la Lliga d’Europa!

Un diari participatiu

4Jugar en camp contrari

Actualitat a la xarxa

#Garanties

@gerardgomezf: Presentem la llei del
referèndum d'autodeterminació al Parla-
ment; punt clau de la legislatura. Fermesa,
determinació i compromís. Som-hi! 

#Cessat

@encampanya: Baiget esmorza a la Farga
de Gran Via. Es troba Mas-Colell removent
un cacaolat fred. Comparteixen taula i
vanguardia. Es miren. Suspir.

#25AnysDesprés

@SergiMaranya: 25 anys dels JJ.OO de
Barcelona'92. Ara sabem què volia dir
COBI: Catalunya Oberta a la Bilateralitat i
a la Independència. #ReflexióDelProcés.



Envia’ns les teves cartes a: opinio@comunicacio21.com línianord.cat 7 | 6 juliol 2017

Un diari obert

La crisi ha deixat i està deixant efec-
tes molt greus a les nostres ciutats, es-
pecialment als barris vulnerables, on
les situacions d'atur i de pobresa han
augmentat el nombre de ciutadans
que estan en situació crònica de po-
bresa. Els ajuntaments hi estan es-
merçant prioritats i recursos. En el cas
de l’Ajuntament de Sant Adrià de Be-
sòs, la despesa més elevada del pres-
supost municipal es destina a l'Àrea de
Serveis Socials. L'any 2015 va passar
per Serveis Socials prop del 19% de la
població de la ciutat i el 2016 va ser del
17%. Les situacions a atendre són
moltes i diverses: necessitats urgents,
habitatge, pobresa energètica, atenció
a la llar... A Sant Adrià el 4,4% dels ha-
bitatges són habitatges socials, en
què la majoria dels llogaters paguen
com a molt 150 euros.

Des de l'Ajuntament hem treballat
en la doble direcció de la protecció i
de la promoció de l'ocupació. Hem fo-
mentat la inserció laboral i l'autoo-
cupació, hem potenciat la formació i
estem al costat de les empreses que
són les que creen llocs de treball. Val

a dir que la majoria de vegades ho
hem afrontat sols, amb recursos mu-
nicipals o supramunicipals d'àmbit lo-
cal, és a dir de la Diputació i l'Àrea
Metropolitana. També hem creat la
Mesa d'Inclusió, per optimitzar els re-
cursos de la comunitat pel que fa a l'a-
tenció a les persones.

Els nostres barris en perill d'ex-
clusió social necessiten una inter-
venció i una atenció més potent d'al-
tres administracions per evitar que a
les nostres ciutats es produeixi, d’u-
na banda, un trencament social amb
ciutadans que queden exclosos de
les oportunitats de la societat i, d’al-
tra banda, un trencament territorial
amb barris que quedin abandonats a
la desesperança i al no-futur.

En aquest punt, l'Eix Besòs ha de
representar un estímul per potenciar
els nostres punts forts, com ara el
Triangle del Coneixement (Campus
Diagonal-Besòs, Campus Torribera i
Campus Can Ruti), per captar recur-
sos que vagin en aquesta direcció i per
estructurar bé el territori i oferir mi-
llors oportunitats als ciutadans.

per Joan Callau, alcalde de Sant Adrià de Besòs per Pedro Sánchez (Ciutadans Sant Adrià de Besòs)

Una de les coses que caracteritza la
política municipal és que no tractes
amb votants, sinó amb veïns. Veïns
amb els quals existeix una comuni-
cació fluida i les exigències dels
quals t’arriben directament, sense
necessitat d’intermediaris. Per això,
des de la política municipal gaudim
d’una visió molt més propera de la
realitat del carrer. I aquests dies
que els mitjans treuen fum amb els
capítols finals del serial de la inde-
pendència es fa palesa la desconne-
xió entre el carrer i la política.

Entre la gent no nacionalista, ma-
joritària a Sant Adrià de Besòs, aquest
serial només ha portat preocupació i
incertesa. I si a això se li sumen de-
claracions extemporànies com les que
s’estan produint aquests dies, no és
d’estranyar que pel carrer et diguin co-
ses com aquestes:

«Oye  Pedro,  ¿es  verdad  que  la
ONU ha mandado que se haga el re-
feréndum? Que  lo ha dicho el  Jun-
queras...»

Però, al final, la conversa acaba
sent aquesta: «...¿se arregla ya lo
de  la  limpieza  o  qué?  Hace  dos
años que el Ayuntamiento dice lo
mismo: que en pocos meses está re-
suelto y todo estará más limpio. Y
a ver si se ve más a la policía por
aquí, que este barrio ya empieza a
dar miedo...».

I és que sembla que la paràlisi que
pateix el Parlament de Catalunya
des de fa anys ens l’hagi encomanat
al nostre Ajuntament. En aquests
dos anys de mandat del PSC no sem-
bla que s’hagi avançat gaire. El ser-

vei de neteja viària i de gestió de re-
sidus porta gairebé dos anys prorro-
gat, el poliesportiu Ricart segueix tan-
cat, el poliesportiu Marina-Besòs
endarrereix la seva reobertura, la
majoria de veïns consideren que la
ciutat està bruta i que l’incivisme està
creixent... I, per acabar de complicar
les coses, ara tenim dos membres de
l’equip de govern investigats, la qual
cosa no ajudarà a agilitzar la solució
dels problemes.

A la nostra ciutat, els drets del ter-
ritori, de la llengua, de les pedres, no
només no es corresponen amb les ne-
cessitats de la gent, sinó que, en mol-
tes ocasions, afecten els seus drets in-
dividuals. Així, les paraules del seny-
or Oriol Junqueras expressant que el
referèndum es farà per mandat de l’O-
NU sonen a pur cinisme en una ciu-
tat on molts nens tenen l’espanyol com
a llengua materna i, malgrat les re-
comanacions de l’ONU, s’eduquen
en un règim d’immersió lingüística. I,
quan Ciutadans ha presentat al Ple
una moció per impulsar el trilingüis-
me a les aules, la resposta que ha tro-
bat per part dels nacionalistes és que
això és poc menys que un atemptat
contra la llengua catalana, els drets de
la qual estan molt per sobre que els
dels nens de les famílies que no es po-
den pagar un col·legi privat.

El gran problema d’aquesta des-
connexió entre la política i el carrer és
que, al final, això porta a la desafec-
ció dels ciutadans envers la política,
a tots els nivells, i afecta seriosa-
ment la participació de la ciutadania,
fins i tot en la política local.

4Millors oportunitats 4Prioritats

@jm_clavero: Presentación Llei del
Referèndum. 8 personas en la mesa. 8
objetivos para la justicia española. No
tardarán. 

@gabrielrufian: Yo soy de un país en el
que se explica como votar desde un Par-
lament y no como conspirar desde un
Ministerio.

@davidminoves: Avui fa 25 anys va
començar ‘l'operació Garzón’ contra per-
sones detingudes i torturades per ser inde-
pendentistes. La cara B dels Jocs Olímpics!

Opinió en 140 caràcters

Parlen els
veïns

Miquel Àngel
“En absolut. Cada
cop hi ha més bru-
tícia, tant als ca-
rrers com al clave-
gueram. Crec que
és bastant urgent
fer una neteja en

profunditat, perquè hi ha molts escara-
bats. També caldria posar més espais ha-
bilitats per a gossos.”

Óscar
“Sí. És una ciutat
gran i crec que els
carrers, les places i
els parcs en general
estan ben cuidats. A
més, crec que una
part de la respon-

sabilitat que això continuï com ara és nos-
tra, dels veïns, que hem de posar-hi el
nostre granet de sorra.”

Lídia
“No. De fet, em fa la
sensació que cada
cop hi ha més ca-
ques de gos, tot i
que també s’ha de
dir que la situació és
més o menys greu

en funció dels barris. Sé que és una in-
versió important, però cada cop fa la sen-
sació de ciutat més deixada.”

Joshua
“Ni de bon tros.
Barris com Sant
Roc, la Salut o Lle-
fià estan fets una
porqueria. El cen-
tre està cuidat,
però si t’allunyes

d’allà, la situació canvia moltíssim. I a
les platges no és gaire millor: estan ple-
nes de residus surant.”

Creus que Badalona està prou neta?
per Toni Enguix
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PLE4Dimecres que ve l’Ajunta-
ment celebrarà un Ple extraordi-
nari, la convocatòria del qual ha es-
tat forçada pel PP. L’objectiu dels
populars és fiscalitzar el funcio-
nament del departament de Ser-
veis Socials, després d’haver de-
nunciat reiteradament un mal
funcionament de l’àrea i també
després que diversos treballadors
del departament es manifestessin
la setmana passada per denunciar
mancances de recursos i lentitud
en l’assignació d’ajudes.

Durant el Ple està previst que
el govern municipal doni expli-
cacions sobre la tramitació i con-
cessió d’ajuts d’urgència social
durant el 2016 i el primer se-
mestre del 2017 i sobre la despe-
sa de Serveis Socials l’any passat.
El PP també vol conèixer l’estat de
compliment dels acords de la
moció presentada l’any passat
sobre l’Equip Bàsic d’Atenció So-
cial del Gorg així com les condi-
cions de la plantilla municipal. A

més,  també demanen reprovar la
gestió del govern municipal en re-
lació a la tramitació i adjudicació
dels ajuts socials.

Per la seva banda, la regidora
de Serveis Socials, Agnès Rotger,
considera el Ple “una oportunitat”
per explicar-se. La regidora admet
que durant l’abril i el maig el ser-
vei de concessió d’ajudes d’ur-
gència es va “alentir”. Rotger ho
justifica per l’elaboració d’un nou
reglament marc que estableixi els

criteris per adjudicar les ajudes -
en el qual es treballa- i assegura
que ara la paràlisi s’ha superat, tot
i admetre que el funcionament dels
Serveis Socials no és prou ràpid i
àgil. La situació, segons la regido-
ra, no és exclusiva de Badalona i
afecta molts altres municipis.

D’altra banda, el PP critica
que el Ple  s’hagi convocat a les deu
del matí. Un fet que, segons els po-
pulars, impossibilitat que treba-
lladors i veïns hi puguin assistir.

La plantilla es va manifestar la setmana passada. Foto: Twitter (@CatacBadalona)

El PP força un Ple extraordinari
per fiscalitzar els Serveis Socials
» La sessió plenària a petició dels populars se celebrarà dimecres
» Rotger creu que representa “una oportunitat” per explicar-se

Placa per recordar el refugi
antiaeri de la plaça de la Vila

MEMÒRIA4Des del passat di-
vendres 30 de juny la plaça de la
Vila llueix una nova senyalització
que recorda el refugi antiaeri ubi-
cat en aquest punt de la ciutat du-
rant la Guerra Civil, que molts ba-
dalonins feien servir per protegir-
se dels bombardejos de l’aviació
italiana. Es tracta d’un faristol
que quedarà col·locat de manera
fixa, en el qual s’expliquen les da-
des bàsiques d’aquest refugi.

Amb un acte simbòlic de col·lo-
cació de la placa, l’Ajuntament
commemora el 79è aniversari del
bombardeig més devastador que

ha patit mai la ciutat. En el llibre
Badalona sota les bombes, obra de
l’historiador Joan Villaroya, s’ex-
plica que el 30 de juny del 1938 es
van llançar 120 bombes que van
caure a la zona industrial de la fa-
çana marítima i a diversos punts
del barri del Progrés. A banda de
les destrosses materials, l’atac va
causar 65 morts, 51 ferits greus i
187 ferits lleus.

Després de l’estrena de la pla-
ca, Villaroya va participar en un
acte de l’associació Alcalde Xifré a
l’institut La Llauna, un dels edifi-
cis més afectat per les bombes.

L’atur baixa un 4,5% a la
ciutat durant el mes de juny

OCUPACIÓ4Durant el mes de
juny 664 badalonins han deixat
de figurar a les llistes de l’atur, la
qual cosa suposa una caiguda en
la taxa d’atur de la ciutat del
4,47% respecte al mes de maig.
Aquest descens permet que el
nombre de persones aturades a
Badalona sigui actualment de
14.207. Mirant les dades amb
perspectiva, des de l’1 de gener
un total de 1.407 badalonins han
abandonat les llistes de l’atur.

D’altra banda, el percentat-
ge d’aturats a la ciutat és un 13%
inferior al registrat el juny de
l’any passat.

El descens de persones ins-
crites a les llistes de l’atur també
ha estat una tendència a la co-
marca i a Catalunya. En el global
del país l’atur ha baixat un 4,42%,
amb la reducció de les llistes en
més de 18.000 persones, tot i que
encara hi ha inscrites més de
391.000 persones.

‘Les Nits al port’ | Cinquena edició
El Festival d’Estiu Les Nits al Port torna demà a Badalona. El certamen cele-
bra el 2017 la cinquena edició i es consolida com a oferta lúdica per a les nits

del mes de juliol a la ciutat, amb una programació de diferents estils artístics,
amb mostres de música tradicional de diferents orígens, jazz, corals i pop.

Un incendi crema 6,5 hectàrees
de bosc a prop de Can Ruti

SUCCESSOS4Segon incendi de la
temporada d’estiu a la Serralada
de Marina. Després del registrat
el 18 de juny a Santa Coloma, di-
lluns i dimarts un foc va cremar
més de 6,5 hectàrees de bosc a
l’entorn de l’Hospital dels Ger-
mans Trias i Pujol, a la zona de can
Barbeta, segons ha informat el cos
d’Agents Rurals de la Generalitat.

Els Bombers van rebre 170
trucades alertant de l’incendi i van
desplaçar 17 dotacions terrestres
i 6 aèries per envoltar el foc i im-
pedir que avancés. En cap mo-
ment les flames van suposar un
perill pel recinte hospitalari, ja que
el vent empenyia el foc en direc-
ció a la muntanya. 

A més dels Bombers de la Ge-
neralitat, també s’hi van despla-

çar 3 vehicles de les Agrupa-
cions de Defensa Forestal (ADF)
de La Conreria, 4 vehicles del cos
d’Agent Rurals, 4 patrulles del cos
de Mossos d’Esquadra i 1 ambu-
lància del SEM (Sistema d’E-
mergències Mèdiques) amb ca-
ràcter preventiu.

Els Bombers van donar per
controlat el foc quan passaven
pocs minuts de dos quarts de deu
de la nit de dilluns, però dimarts
al matí diverses dotacions encara
remullaven la zona per evitar que
el foc revifés i també van realitzar
tasques d’inspecció dels terrenys.
Finalment el foc es va extingir di-
marts a la nit. Per ara no han
transcendit les causes que van cau-
sa el foc que va cremar 6,5 hectà-
rees a la Serralada de Marina.
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Arrimadas des de Badalona: 
“L’1-O no hi haurà referèndum”
POLÍTICA4La líder de l’oposició
a Catalunya, Inés Arrimadas, va
vaticinar dissabte des de Badalo-
na que el referèndum previst per
a l’1 d’octubre no es durà a terme.
“L’acte dels alcaldes a la Univer-
sitat de Barcelona és una mostra
més que el referèndum no es po-
drà realitzar”, va assegurar la líder
de Ciutadans.

L’acte al qual feia referència
Arrimadas va aplegar 500 batlles
d’arreu del país, que van escenifi-
car el seu compromís amb la con-
vocatòria i van anunciar que ce-
diran espais municipals per fer

possible el referèndum. Tot i la
presència de mig miler d’alcaldes,
Arrimadas creu que l’indepen-
dentisme ha perdut pistonada.
“Els polítics separatistes fa molts
anys que celebren aquest tipus
d’actes. Cada cop són menys i
avui (per dissabte) representen
municipis on viu el 43% de la po-
blació de Catalunya”, va argu-
mentar la líder de l’oposició.

Arrimadas va fer aquestes de-
claracions en una carpa informa-
tiva del partit, acompanyada del
diputat Carlos Carrizosa i del re-
gidor Juan Miguel López.

REFERÈNDUM4Des que la Ge-
neralitat va anunciar la data i la
pregunta del referèndum so-
bre la independència de Cata-
lunya, i més encara des que el
Govern ha presentat els pri-
mers detalls de la consulta,
bona part de l’atenció se centra
en el paper dels ajuntaments ca-
talans. Especialment, dels de les
ciutats amb més població, com
Badalona. “A Badalona la gent
ha de poder votar l’1 d’octubre”,
asseguren fonts municipals a
aquesta publicació. Una decla-
ració d’intencions, però, que
s’haurà de concretar en les prò-
ximes setmanes. 

L’Associació Catalana de
Municipis (ACM) i l’Associa-
ció de Municipis (AMI) per la
Independència van celebrar dis-
sabte un acte a la Universitat de
Barcelona per escenificar el su-
port del món local al referèn-
dum. Representants de 500
consistoris hi van assistir, entre
els quals regidors de govern de
Badalona, però no l’alcaldessa,
Dolors Sabater, que en una en-
trevista a TV3 va al·legar un
“compromís familiar ineludi-
ble” per justificar la seva ab-
sència. Alguns ajuntaments ja
han signat el manifest en què
l’ACM i l’AMI demanen la ces-

sió d’espais municipals als con-
sistoris. Badalona encara no ho
ha fet i, segons va avançar Sa-
bater a la televisió pública, no ho
farà fins que la Generalitat faci
explícit què demana als ajunta-
ments per poder celebrar el re-
ferèndum. “Estem en un com-
pàs d’espera. No posarem en
risc cap funcionari però sabem
que hi ha alternatives”, va ex-
pressar l’alcaldessa. Les fonts
municipals consultades per
aquesta publicació s’expressen
en la mateixa línia. “Quan la Ge-
neralitat es posi en contacte
amb nosaltres mirarem la ma-
nera de desenvolupar el que
demani”, diuen.

En l’entrevista a TV3 Saba-

ter va reivindicar el seu inde-
pendentisme i va recordar el
seu paper actiu durant el 9-N a
la ciutat. “Està clar on sóc a ni-
vell personal”, va dir.

Ara bé, l’alcaldessa va argu-
mentar que el seu posiciona-
ment com a alcaldessa en rela-
ció al referèndum serà en funció
de les decisions consensuades
del govern municipal format
per Guanyem Badalona en
Comú, ERC i ICV-EUiA.

En aquest sentit, l’ecosocia-
lista Àlex Mañas va expressar
ahir al matí a Ràdio Ciutat Ba-
dalona que la cessió d’espais mu-
nicipals no serà necessària perquè
la Generalitat ja disposa de prou
espais públics a la ciutat.

Dolors Sabater, en una imatge d’arxiu. Foto: Arxiu

Sabater, sobre el referèndum:
“Està clar on sóc a nivell personal”
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Comença una nova edició
del festival Cryptshow

TERROR4Ahir a la nit el festival
de gènere fantàstic i de terror
Cryptshow va celebrar la inaugu-
ració de la seva onzena edició. El
tret de sortida va ser al Círcol, on
es va projectar el curtmetratge ja-
ponès Tetsuo, en el marc d’un es-
pectacle creat i dirigit pel músic i
productor Agustí Busom.

Durant tot el cap de setmana,
el Cryptshow oferirà les projec-
cions dels curtmetratges que s’han

presentat a competició, però tam-
bé s’han programat activitats pa-
ral·leles. Per exemple, avui a la nit
el poeta Marçal Font, el saxofo-
nista Ferran Besalduch i la balla-
rina Silvia Pallisera oferiran el
recital poètic Necroantologia al
cementiri del Sant Crist.

D’altra banda, el festival en-
tregarà demà el premi honorífic
Serra Circular al dibuixant nord-
americà Gilbert Shelton.

La poesia catalana i la polonesa
es fusionen a l’Espai Betúlia

CULTURA4Dissabte l’Espai Be-
túlia acollirà el cicle de poesia
Veus Paral·leles. Del Vístula al
Segre, organitzat per la Institu-
ció de les Lletres Catalanes. En
aquesta 15a edició del certa-
men, tres autors de parla cata-
lana comparteixen recital amb
tres autors polonesos. 

Ryszard Krynicki, Bianka
Rolando, Jakub Kornhauser,
Isabel Robles Gómez, Teresa
Colom i Damià Rotger Miró
són els autors triats en aquesta
edició. Dissabte a les vuit del
vespre, cadascú recitarà la seva
obra en la seva llengua en un
acte que esdevindrà un joc de
veus paral·leles. L’actriu Mireia

Chalamanch, enllaçarà les dife-
rents obres poètiques.

Durant el mes de juliol s’han
programat vuit recitals que fi-
nalitzaran el 9 de juliol a El
Born Centre de Cultura i Me-
mòria de Barcelona. El recital a
Badalona serà el penúltim del ci-
cle de poesia, que  la Institució
de les Lletres Catalanes orga-
nitza des del 2003.

Un dels al·licients del recital
de dissabte serà escoltar Krynic-
ki, l’obra del qual va estar pro-
hibida durant molt de temps a
Polònia i va ser publicada de
manera clandestina i també en
editorials estrangeres fins que
les autoritats van aixecar el veto.

HISTÒRIA4El 2 de juliol del
1897 la Casa de la Vila va acollir
la celebració d’un Ple extraordi-
nari. L’ordre del dia tenia un únic
punt: informar que la reina re-
gent, Maria Cristina d’Àustria,
havia concedit a Badalona el tí-
tol de ciutat. Badalona, doncs,
deixava de ser una vila i passa-
va a tenir el mateix estatus que
altres municipis del seu voltant,
com per exemple Barcelona.

Amb motiu del 120è aniver-
sari d’aquest fet històric, el Mu-
seu de Badalona va inaugurar
dissabte l’exposició Badalona
1897-2017.  Cent  vint  anys  de
ciutat. Es tracta d’un recull d’i-
matges que mostren al públic
com era la vila a finals del segle
XIX. La imatge de la ciutat, el
món del treball, el moment po-
lític local, i la vida quotidiana
dels badalonins són els princi-
pals àmbits en els quals es fixa
l’exposició.

A la mostra també s’hi pot
veure el llibre d’actes del ple de
1897, un exemplar del setmanari
El Eco de Badalona que dóna la
notícia de la concessió del títol de
ciutat, un llibre de signatures de-
dicat a l’alcalde Joaquim Palay,
i una reproducció  d’un gravat de
l’any 1897 que es va dedicar al
ministre d’Hisenda, Juan Nava-

rro Reverter, qui va influir molt
perquè Badalona assolís la con-
dició de ciutat.

CREIXEMENT DEMOGRÀFIC
Una de les principals raons per
les quals Badalona va rebre el tí-
tol de ciutat és l’increment de po-
blació que el municipi va expe-
rimentar a finals del segle XIX.

El municipi va passar de te-
nir poc més de 18.000 habi-
tants a veure com la seva pobla-
ció passava a multiplicar-se. De
fet, en la sessió plenària posterior
al reconeixement del municipi

com a ciutat -celebrada el 6 de
juliol del 1897-  es va llegir el reial
decret on es feia constar que la
concessió del títol es produïa
per “l’augment de la seva pobla-
ció i el progrés de la seva indús-
tria i el seu comerç”.

Un augment de població
que, entre altres qüestions, va
ser propiciat per la instal·lació
de la línia del ferrocarril inau-
gurada el 1848, que va com-
portar la instal·lació de nom-
broses indústries a la vila i l’a-
rribada de moltes persones que
venien a buscar-hi feina.

La Casa de la Vila, a finals del segle XIX. Foto: Ajuntament

Ara fa 120 anys que Badalona
va rebre el títol de ciutat
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Santa Coloma

MÚSICA4Festa, música, cerve-
sa i veure els ídols de molt a
prop. Entre aquesta barreja d’in-
gredients ningú comptava amb
un moment inesperat durant la
celebració del festival de heavy i
rock dur Rock Fest Barcelona,
celebrat el passat cap de setma-
na al parc de Can Zam. Dissab-
te a les deu de la nit, el teclista de
Deep Purple, Don Airey, va tocar
Els Segadors durant la intro-
ducció de la cançó Perfect Stran-
gers, davant de la sorpresa i els
aplaudiments del públic assis-
tent. La interpretació fins i tot va
provocar la reacció del president
Carles Puigdemont. “Gràcies per
la vostra amable interpretació del
nostre himne nacional. Sempre
sereu benvinguts a Catalunya”,
va expressar el president a través
del seu compte de Twitter.

Més enllà de la picada d’ullet
de la banda anglesa, el Rock Fest
2017 va deixar altres grans mo-
ments, com per exemple el con-

cert d’Alice Cooper, que va pu-
jar a l’escanari després que en
baixés Deep Purple i Rosendo.
El madrileny va ajudar a arro-
donir una nit de dissabte que se-
gur que quedarà pel record dels
més fidels al Rock Fest, que en-
guany ha arribat a la seva  quar-
ta edició.

Segons els organitzadors
del festival persones de cin-
quanta països diferents van

desplaçar-se en algun moment
del cap de setmana fins al parc
de Can Zam.

Totes elles van veure en di-
recte com Europe, Aerosmith o
Sepultura tancaven un festival
que consolida Santa Coloma
com a seu del Rock Fest Barce-
lona, que enguany ha multiplicat
els seus concerts després d’ha-
bilitar un tercer escenari a la
zona batejada com a Rock Tent.

Can Zam estava ple a vessar per rebre el Rock Fest. Foto: Rock Fest

Deep Purple i Alice Cooper fan
vibrar el públic del Rock Fest
» Milers de persones assisteixen a una nova edició del festival de 
heavy i rock dur celebrat aquest cap de setmana al parc de Can Zam

Som, a favor del referèndum i
la independència de Catalunya

POLÍTICA4La principal forma-
ció política de l’oposició, Som
Gramenet, s’ha posicionat
aquesta setmana a favor del re-
ferèndum sobre l’autodetermi-
nació de Catalunya previst per a
l’1 d’octubre i també a favor de la
independència. 

El posicionament de Som és
especialment significatiu per dos
motius. El primer, pel fet que la
formació està integrada per la
CUP i Podem, que orgànicament
no defensa la independència i que
ha mostrat força tebiesa davant
l’anunci de data i pregunta fet pel
president Puigdemont. Consi-

deren que no és la solució a l’en-
caix entre Catalunya i Espanya i
que no forma part del seu full de
ruta, però tampoc han rebutjat la
iniciativa.

D’altra banda, la reivindica-
ció de Som arriba després que
l’alcaldessa, Núria Parlon, hagi
avançat que Santa Coloma no ce-
dirà espais municipals per la
celebració de l’1-0. “Exigim a l’A-
juntament que col·labori amb la
Generalitat, per exemple cedint-
li els locals municipals que ne-
cessiti”, diu el principal grup de
l’oposició en un comunicat fet
públic aquesta setmana.

El Sagarra acull una
preestrena del Festival Grec

DANSA4Avui a les nou del vespre
el Teatre Sagarra acollirà la pre-
estrena de l’espectacle de dansa
contemporània What is the word,
abans de la seva presentació oficial
al Festival Grec de Barcelona.

El cos, la música i la paraula
són els tres elements que con-
formen aquesta peça escènica,
signada per la ballarina i coreò-
grafa Constanza Brncic. Parteix
d’una peça per a piano de Mor-
ton Feldman. Brncic es basa
igualment en el poema de Samuel
Beckett que dóna nom a l’es-
pectacle. Va ser l’última peça

que va escriure l’autor i parla de
la paradoxa de l’expressió, la di-
ficultat de recordar i la necessitat
de silenci. Un pianista absent,
John Tilbury, interpretarà al pia-
no la creació de Feldman.

El preu per assistir a l’espec-
tacle és de sis euros i els socis del
Sagarra Club hi podran assistir de
manera gratuïta.

És el segon espectacle del
Festival Grec que es preestrena
a Santa Coloma. El Sagarra ja va
acollir el 28 de juny la repre-
sentació de Cabareta, un caba-
ret en clau femenina.

El parc de Can Zam tindrà una
aula d’educació ambiental

MEDI AMBIENT4El parc de Can
Zam disposarà el 2018 d’una
aula d’educació ambiental on
es desenvoluparan activitats
educatives i divulgatives rela-
cionades amb el medi ambient i
impulsades per l’Àrea Metro-
politana de Barcelona (AMB). En
aquest cas, les activitats se cen-
traran en el parc i el seu entorn.

El nou espai es tirarà enda-
vant després que l’AMB hagi
detectat la necessitat de disposar

d’espais físics on desenvolupar
aquestes activitats, fins ara or-
ganitzades a parcs i platges. 

El projecte de construcció
de l’aula de Can Zam, que tindrà
capacitat per a 40 persones, ja
està aprovat i ara el procés es tro-
ba en fase de licitació.

El disseny és obra dels ar-
quitectes Toni Casamor i David
Baena. La definició de l'equipa-
ment ha estat feta entre tècnics
de l'AMB i de l’Ajuntament.

Museu Torre Balldovina | Exposició ‘A flor de pell’
Avui a les vuit del vespre el Museu Torre Balldovina acollirà la inauguració de l’exposi-

ció de ceràmica A flor de pell, un recull de l’obra de la badalonina Laura Niubó, formada
a l’Escola de Ceràmica de Santa Coloma. La mostra d’escultures i instal·lacions explora

les emocions, la intimitat i la memòria amb la ceràmica com a material de referència.
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Sant Adrià

El solar del carrer de les Estrelles
del barri de la Mina que acollia des
del novembre un assentament de
gitanos romanesos torna a estar
buit. La desena de persones que hi
vivien han marxat i algunes s’han
instal·lat en un solar del districte
de Sant Martí, a Barcelona. 

La seva marxa ha coincidit
amb un incendi en aquest espai,
de titularitat municipal i consi-
derat zona verda. Segons han
confirmat els Bombers de la Ge-
neralitat a Línia Nord, diumen-
ge es va declarar un foc a les set de
la tarda que es va poder extingir
sense complicacions. Les flames
van cremar 100 metres quadrats
de terreny. S’hi van desplaçar
tres dotacions de bombers des-
prés de rebre l’avís d’un particu-
lar. Dilluns l’olor de cremat encara
era notable i el rastre del foc prou
visible. Malgrat això i la titulari-
tat municipal de la parcel·la, l’A-
juntament nega que el solar hagi
patit cap incendi els darrers dies.

El foc va cremar algunes de les
pertinences dels barraquistes, que
les haurien deixat al solar després
d’abandonar la zona. La seva in-
tenció hauria estat passar-les a
buscar un cop haguessin enllestit
la instal·lació de les barraques al
seu nou emplaçament. Els Bom-
bers no han concretat la causa del
foc i els Mossos d’Esquadra as-
senyalen que l’origen va ser fortuït.

Aquest foc no és el primer
que ha afectat els barraquistes
des que van arribar a Sant Adrià.
Fa un any, quan es van instal·lar

a la Catalana, algú els va cremar els
matalassos on dormien dues ve-
gades i per això van decidir mar-
xar. El seu següent destí va ser el
solar del carrer de les Estrelles,
d’on també han marxat deixant
rastre de cendra darrere seu.

ESPAI PÚBLIC 
El govern municipal ha preferit no
fer declaracions sobre l’assenta-
ment de barraques però l’Ajunta-
ment va publicar divendres un co-
municat en què celebrava haver re-
cuperat el solar com a espai públic.
Tot i ser considerats com a zona
verda, els terrenys estan enreixats. 

Des de molt abans que arri-
bessin els barraquistes, la par-
cel·la evidenciava símptomes evi-
dents d’abandonament i degra-
dació. Ara, el consistori ja ha re-
tirat les barraques i fonts muni-
cipals expliquen que pròxima-
ment es procedirà a adequar l’es-
pai. Al març el Ple municipal -
amb els vots del PSC, Ciutadans,
ICV-EUiA, MES i CiU- va apro-
var desallotjar les barraques sen-
se disposar de cap habitatge al-
ternatiu per a les persones que hi
vivien i ara l’Ajuntament defen-

sa la seva gestió. En el comunicat
publicat divendres el consistori
assegura que va oferir-los en-
trar al programa d’aliments soli-
daris, va contactar amb la Creu
Roja per tramitar targetes sani-
tàries i amb cooperatives agríco-
les de Lleida amb l’objectiu d’as-
solir la seva inserció laboral.

A més, l’Ajuntament recorda
que ha treballat amb la Federació
d’Associacions Gitanes de Cata-
lunya (Fagic) per buscar solu-
cions i que també hi havia previs-
ta una reunió amb la Generalitat. 

La Fagic ha declinat fer decla-
racions mentre que la Generalitat
explica que s’ha limitat a assesso-
rar l’Ajuntament. Al mateix temps
assegura que no té constància del
nou emplaçament dels barra-
quistes però que si Barcelona ho
demana, oferiran la seva ajuda al
consistori liderat per Ada Colau.

Aquesta publicació ha visitat el
nou emplaçament dels barra-
quistes, on un d’ells assegura que
han marxat voluntàriament de la
Mina. A diferència de la primera
visita al solar de Sant Adrià, aquest
cop demana si us plau que no es
facin fotos de l’assentament.

Diumenge va haver-hi un incendi al solar. Foto: Línia Nord

El solar de l’assentament a la
Mina, buit i parcialment cremat
» Les persones que hi vivien marxen i algunes s’instal·len a Barcelona
» Un incendi va cremar diumenge algunes de les seves pertinences

El jutge decideix mantenir la
investigació a Ramos i Rosique

JUTJATS4Després de declarar
dimarts al jutjat d’instrucció nú-
mero 4 de Badalona, el jutge ha
decidit mantenir la condició d’in-
vestigats al tercer tinent d’alcalde,
Juan Carlos Ramos, i al gerent del
Consorci de la Mina i de l’empre-
sa pública, Pla de Besòs, Juan Luis
Rosique. Tots dos haurien co-
mès un presumpte desviament de
fons públics en la vigilància de pi-
sos buits de titularitat pública al
barri de la Mina. 

Ramos va ser detingut el 19 de
juliol a l’Ajuntament per la seva

presumpta implicació en aquesta
causa i, en el Ple municipal del 26
de juny, el regidor va manifestar
la seva voluntat de declarar davant
d’un jutge “per aclarir dubtes i om-
bres que hi ha sobre meu”.

En el mateix Ple, durant el qual
va comptar amb el suport del seu
entorn més proper, Ramos també
va anunciar la seva dimissió de tots
els càrrecs municipals a la Mina. A
més, va posar a disposició de l’al-
calde la resta de les seves atribu-
cions però Joan Callau encara no
ha pres una decisió al respecte.

Callau i Canga declararan en
una comissió d’investigació

AJUNTAMENT4L’alcalde, Joan
Callau, i l’exalcalde, Jesús Maria
Canga, declararan a l’Ajuntament
sobre el procés d’obertura de la
zona d’oci nocturn de les piscines
descobertes del poliesportiu Ma-
rina Besòs el 2008.

Una declaració que està pre-
vista per al 18 de setembre, últim
dia del calendari de la comissió
d’investigació sobre tots els casos
judicials oberts per presumptes
irregularitats de l’Ajuntament. La
comissió es va constituir durant
aquest mandat i inicialment
s’havia de centrar exclusivament

en el cas Marina Besòs. En el Ple
municipal del 26 de juny, però,
una moció impulsada per ERC
amb el suport de tots els grups de
l’oposició va decidir ampliar-la a
més casos, com el de presumpte
desviament de fons públics per a
la vigilància de pisos a la Mina, en
el marc de la qual la policia va de-
tenir el regidor Juan Carlos Ra-
mos, a qui els grups de l’oposició
també han demanat que declari.

La primera sessió de la co-
missió serà dilluns, la segona el 17
de juliol, la tercera el dia 24 i l’úl-
tima el 18 de setembre. 

Fe d’errades | “A investigació per mes”
En el seu darrer número, Línia Nord va publicar una crònica del Ple 

municipal de Sant Adrià celebrat el 26 de juny. Al text s’atribuïa al regidor
d’ERC Rubèn Arenas la declaració “anem a investigació per setmana”,

quan en realitat Arenas va dir “anem a investigació per mes”.

Andreu Merino
LA MINA
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La Fagic es queda formalment
amb la gestió cívica a la Mina

CONTRACTE4La Federació d’As-
sociacions Gitanes de Catalunya
(Fagic) ja disposa del contracte que
l’acredita formalment com a res-
ponsable del civisme a la Mina. El
maig del 2016 la federació i l’A-
juntament van signar un conveni
per atorgar aquesta tasca a l’enti-
tat. Un informe municipal, però,
va plantejar-hi objeccions, assen-
yalant que l’encàrrec s’hauria
d’haver adjudicat a través d’un
contracte. Després d’això, el con-
veni es va reformular i ha empa-
rat des d’aleshores la feina dels
agents cívics de la Fagic al barri. 

No ha estat fins al 6 de juny
que l’Ajuntament ha formalitzat
el contracte amb la federació,
aquest cop sense fer-ne publicitat.
La federació és l’únic aspirant
que es va presentar al concurs pú-
blic d’adjudicació del “Servei de
gestió del bon veïnatge i bon ús de
l'espai públic al barri de la Mina
pels anys 2017 i 2018”.

Després que la mesa de con-
tractació atorgués una puntuació
de 88 sobre 100 a la seva candi-
datura, es va segellar la licitació per
un import de 110.894 euros. El
contracte reflectia l’1 de juny com
a data d’inici del servei i caduca-
rà el 31 de desembre del 2018.

Tot i que fins ara la Fagic i l’A-
juntament no havien formalitzat
cap contracte, els agents cívics
representants de la federació a la
Mina han exercit de mediadors des
que l’alcalde, Joan Callau, i el
president de l’entitat, Simón Mont-
gero Jodorovich, van escenificar
l’acord fa més d’un any.

La presència de la Fagic al
barri ha despertat recels en molts
veïns, que recorden la condemna
de Montero Jodorovich el 2011 per
tinença il·lícita d’armes de guerra.
El president de la Fagic va ser ab-
solt el 2012 pel Tribunal Suprem,
que va declarar nul·les les grava-
cions que l’incriminaven.

SALUT4El Centre d’Atenció
Primària (CAP) de la Mina ja ha
estrenat el seu nou emplaça-
ment. Des de dilluns el CAP està
operatiu en el nou edifici cons-
truït a la plaça Maria Àngels Ro-
sell Simplicio, a la cruïlla entre
el carrer del Mar i l’avinguda
Fernández Márquez. La proxi-
mitat amb l’antic emplaçament
facilitarà la integració del nou
CAP al barri.

El centre el gestiona l’Institut
Català de la Salut (ICS) i dóna
servei integral de salut de pro-
ximitat a unes 15.000 persones
de l’Àrea Bàsica de Salut (ABS)
de Sant Adrià de Besòs 2, amb
un equip d’atenció primària
(EAP) integrat per 45 profes-
sionals. En concret, l’EAP el for-
men onze professionals de me-
dicina familiar i comunitària,
quatre pediatres, quinze diplo-
mats d’infermeria, un odontòleg,
una infermera gestora de ca-
sos, un treballador social, un
auxiliar d’infermeria i onze pro-
fessionals administratius de ges-
tió i serveis.

El nou edifici del CAP té una
superfície de més de 5.200 me-
tres quadrats, distribuïts en una
planta baixa, quatre plantes su-
periors i una planta semisote-
rrani. Això representa un incre-

ment d’espai assistencial que, se-
gons l’Ajuntament,  permetrà
millorar notablement l’atenció
als usuaris, i el treball dels pro-
fessionals. 

L’edifici del nou CAP La
Mina ha suposat una inversió de
més de 9 milions d’euros entre
obra i equipament, que han es-
tat finançats pel Servei Català de
la Salut (CatSalut).

Des de dilluns ja estan en
funcionament els serveis de me-
dicina i d’infermeria de família
i comunitària, de pediatria,
odontologia i un punt d’atenció

continuada, que dóna servei les
nits i els caps de setmana i fes-
tius. També està en marxa el ser-
vei de cardiologia, pneumologia,
reumatologia i urologia, el servei
d’atenció a salut sexual i repro-
ductiva, d’atenció social, d’a-
tenció a la salut mental d’adults,
infants i joves i el servei de diag-
nòstic i atenció precoç a la pri-
mera infància.

D’altra banda, la sala de ve-
nopunció, ubicada ara al costat
de la comissaria dels Mossos
d’Esquadra, encara no té data pel
seu trasllat al nou CAP.

El CAP ja disposa del seu nou edifici. Foto: Ajuntament

El nou ambulatori de la Mina 
ja està en funcionament
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Montgat

Tiana

FESTA4Dissabte Montgat viurà
una doble Festa d’Estiu, al barri
del Turó del Mar i a la plaça de
les Mallorquines. Per començar,
a les dues de la tarda l’Associa-
ció de Veïns del Turó del Mar or-
ganitzarà una paella popular a la
rambla. El preu del tiquet és de
10 euros per als adults, 8 euros
per als socis de l’associació i 5 eu-
ros per als infants menors de 12
anys. Es poden reservar a la
rambla del Turó del Mar.

D’altra banda, a la plaça de
les Mallorquines la festa co-
mençarà a les sis de la tarda,
amb la instal·lació d’un canó
d’escuma i la celebració d’un
berenar per als més petits.

Més tard, a les nou del ves-
pre, s’organitzarà l’onzena edició
del sopar a la fresca a les pistes
de petanca de les Mallorquines.
La festa l’organitza l’Associació
de Veïns del barri, on es poden
reservar els tiquets.

TARIFACIÓ4Ja està en marxa la
tarifació social de les activitats
dirigides del poliesportiu mu-
nicipal programades per al curs
que ve. El termini per apuntar-
s’hi ja està obert i la quota que
els veïns hagin de pagar per a
cada activitat dependrà de la
renda familiar de cadascú. S’im-
pulsa així un sistema de tarifa-
ció social que vol fer més acces-
sible l’activitat esportiva al mu-
nicipi. La gent interessada a
participar en les activitats diri-
gides hauran d’acreditar la ren-
da de la seva unitat familiar en
el moment d’apuntar-se a les ac-
tivitats, la qual cosa establirà el
preu que han de pagar si volen
prendre-hi part.

La nova tarifació social no-
més representa un import del
cost de les activitats per aquells
veïns amb una renda familiar su-
perior als 39.838 euros. Per a la
resta, la quota a pagar és inferior.
Les quotes reduïdes per aplica-

ció de la tarifa social són direc-
tes i per a tothom. No cal apor-
tar informe de serveis socials ni
ser família nombrosa, mono-
parental o que la persona usuà-
ria tingui una discapacitat. 

D'altra banda, totes les per-
sones més grans de 65 anys o ju-
bilades tenen, com a mínim,
un descompte del 75%, per la
qual cosa el màxim que pagaran
seran 7,66 euros.

Les persones interessades a
participar en les activitats diri-
gides del poliesportiu poden fer
les inscripcions a l'Oficina d’A-
tenció ubicada al vestíbul de la
Biblioteca Tirant lo Blanc de
dilluns a divendres des de les
nou del matí a dues de la tarda.

Entre altres activitats, el po-
liesportiu ofereix classes de pi-
lates, zumba, tonificació o  gim-
nàstica per a gent gran.

Les activitats del poliesportiu tindran tarifació social. Foto: Arxiu

La renda familiar marcarà el
preu de les activitats al pavelló

Festes d’estiu al Turó 
del Mar i a les Mallorquines

Sardanes | Homenatge a Maria Mercè Navarro
Demà l'Agrupació Sardanista celebrarà un homenatge a la compositora Maria Mercè Na-
varro. Va ser membre fundadora de la Cobla Marinada de Badalona i des de fa anys, és la

flabiolaire de la Cobla Contemporània. L’acte començarà a dos quarts de nou del vespre
al Parc del Turonet i comptarà amb un concert a càrrec de la Cobla Flama de Farners. 

POLÍTICA4Tiana va ser un dels
500 municipis que dissabte van
estar representats a la Universi-
tat de Barcelona en l’acte con-
vocat per l’Associació de Muni-
cipis per la Independència (AMI)
i l’Associació Catalana de Mu-
nicipis (ACM) per aconseguir
el suport del món municipal al
referèndum de l’1 d’octubre. Un
suport que principalment im-
plica la cessió d’espais munici-
pals per poder celebrar la con-
sulta. Tiana no va estar repre-
sentada per la seva alcaldessa,
Ester Pujol, sinó pel primer ti-
nent d’alcaldia i responsable de
l’àrea de Transició Nacional, Ri-
card Fabra (ERC), tal com va de-
cidir l’àrea. 

Fabra no va explicitar el su-
port de Tiana signant el manifest
de l’AMI i l’ACM, sinó de forma
simbòlica amb la seva presència
a l’acte. “No signarem fins que
hi hagi una convocatòria ferma
del referèndum”, diu en decla-
racions a Línia Nord.  De tota
manera, el posicionament for-

mal de l’Ajuntament envers el
referèndum no es decidirà fins
avui a les set de la tarda, quan hi
ha prevista una reunió de l’àrea
de Transició Nacional, amb la
presència dels partits amb re-
presentació al Ple, Òmnium
Cultural i l’ANC. 

Fabra creu que “no hi haurà
cap problema” per permetre la
cessió d’espais municipals però
expressa dubtes sobre qui fir-
marà la cessió, ja que l’alcaldes-
sa pot delegar aquesta capacitat.
“Si delega en mi, ho assumiré
sense cap dubte”, conclou.

500 ajuntaments van participar en l’acte de dissabte. Foto: ACM

L’Ajuntament dóna suport 
al referèndum de l’1 d’octubre

Jardí Lola Anglada | Roger Giménez Trio
Avui a les deu de la nit el jardí de Lola Anglada acollirà el primer concert del
cicle  Nits de música, que se celebrarà cada dijous de juliol en aquest emplaça-
ment. Els integrants de Roger Giménez Trio obriran avui el foc. Els següents
concerts aniran a càrrec de Coarde, Joana Mas & Josep Mas i Versonautes.

Tiana, vila lliure 
d’agressions masclistes

IGUALTAT4El Ple municipal va
aprovar dimarts per unanimitat
una moció conjunta dels sis
grups amb representació per
treballar perquè Tiana sigui una
vila lliure d’agressions sexistes,
especialment durant els dies de
la Festa Major Petita, la de Sant
Cebrià i altres esdeveniments
d’oci. La proposta descriu les fes-
tes populars com un dels ele-
ments que han de  generar el

camí cap a una societat més
lliure i igualitària.

Concretament, la moció pro-
posa que el consell municipal
d’igualtat i contra la violència
dissenyi un protocol contra les
agressions masclistes, que se’n
creï un d’específic durant els
dies de festes populars i que hi
participin les entitats i profes-
sionals de Tiana que es dedi-
quen a aquest àmbit.
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Comarca

CAMPANYA4“El missatge és que
si ens quedem com estem, anirem
fatal”. Aquesta és la principal
idea que vol transmetre la cam-
panya ‘República des de baix’, que
es presentarà avui a les quatre de
la tarda a la plaça de la Vila de
Santa Coloma. Els seus impulsors
són regidors de Guanyem Bada-
lona en Comú (GBeC), Som Gra-
menet, Sant Adrià en Comú
(SAeC), Compromís per Cer-
danyola i Decidim Ripollet. Cap
d’aquestes formacions signarà el
manifest de suport a la campan-
ya però sí que ho faran els seus re-
presentants als ajuntaments.
Avui, José Téllez (GBeC), Aitor
Blanc (Som) i Joan Belda (SAeC)
seran algunes cares visibles en el
tret de sortida. “Volem fer cam-
panya pel sí en un territori que
entenem prioritari”, expliquen
fonts de la campanya. “Hem triat
un nom amb el qual totes les can-
didatures municipalistes impul-
sores s’hi puguin sentir còmodes”,
afegeixen.

Les mateixes fonts assenyalen
que els regidors seran les prime-
res cares visibles de la campanya

perquè es pugui identificar cla-
rament el caràcter “independen-
tista i d’esquerres”. De fet, les ma-
teixes fonts apunten que la cam-
panya va dirigida a la “classe tre-
balladora i als indecisos”. L’ob-
jectiu dels impulsors és presentar
arguments per demostrar que
un sí al referèndum de l’1 d‘octu-
bre és sinònim d’una millora de
la qualitat de vida. “Si guanya el
sí, l’endemà començarà el procés
constituent, una oportunitat per

articular un dia a dia millor per a
la gent”, apunten les fonts con-
sultades per Línia Nord.

‘República des de baix’ es
planteja expandir-se a altres ciu-
tats metropolitanes per exercir de
detonant de la mobilització po-
pular, a través d’una feina de di-
vulgació al carrer. “Si la gent surt
al carrer, els que no volen obrir
col·legis electorals l’1 d’octubre ho
tindran més difícil”, conclouen les
fonts de la campanya.

Una imatge promocional de la campanya. Foto: República des de baix

Un sí al referèndum per a
“indecisos i classe treballadora”

Vuit piscines de la comarca,
amb el ‘Mulla’t per l’esclerosi’

SOLIDARITAT4Vuit piscines del
Barcelonès Nord seran escenari
diumenge la 24a edició de la cam-
panya solidària Mulla’t per l’es-
clerosi múltiple, que destina els di-
ners obtinguts amb la venda d’en-
trades als recintes esportius a la in-
vestigació d’aquesta malaltia.

A Badalona, la Piscina Muni-
cipal Mireia Belmonte, el Centre
Esportiu municipal Sistrells i el
Club Mas Ram se solidaritzaran
amb la iniciativa. A Santa Coloma

ho faran el Centre Aquàtic i de Fit-
ness, el Complex Esportiu Torri-
bera i el Duet Sports Rambla
Fondo.

També s’hi sumarà el Club
de Tennis Sant Adrià i la piscina
municipal de Tiana. La majoria de
piscines obriran durant tot el
matí, tot i que algunes també ho
faran a la tarda. 

Enguany els padrins de la ini-
ciativa són el científic Dani Jimé-
nez i l’actor Roger Berruezo.

C-31 | Reducció del límit de velocitat
Des de la setmana passada els vehicles que circulen per l’autopista C-31 en

direcció a Montgat no poden fer-ho a una velocitat superior als 80 km/h.
Fins ara el límit establert era de 120 km/h, però segons va avançar La Van-

guardia, el canvi es va produir durant la nit del 26 al 27 de juny. 

SEGURETAT4Aquesta setmana
ha entrat en funcionament un
nou semàfor a l’avinguda d’en
Martí Pujol, al pas de vianants
que hi ha a l’alçada del parc de
Can Barriga. L’objectiu és mi-
llorar la seguretat de les perso-
nes que van a peu al parc o a la
parada d’autobusos.

L’actuació ha estat consen-
suada amb l’AVV de Bufalà i ha
donat resposta a una preocupa-
ció que tenien des de fa temps.

Badalona posa un
semàfor a prop de
Can Barriga

EDUCACIÓ4Des del setembre
passat fins aquest mes de juliol,
més de 1.200 persones han parti-
cipat en les activitats de la prime-
ra edició del programa Santa Co-
loma  Ciutat  Universitària.  La
Universitat a prop teu.

Al llarg d’aquests mesos s’han
fet diversos tallers i, ara, de cara al
pròxim curs, continuaran les ac-
tivitats. Per la Festa Major, per
exemple, es farà una masterclass
de cuina japonesa, entre altres.

1.200 participants
al Santa Coloma
Ciutat Universitària

SALUT4L’Ajuntament de Tiana
ha demanat ajuda a la Genera-
litat per posar fi a la plaga de
mosca blanca que està patint el
poble. Ho ha fet en una carta di-
rigida al conseller de Salut, An-
toni Comín.

Malgrat que el consistori ha
portat a terme diverses actua-
cions amb els seus recursos pro-
pis, no ha pogut obtenir els re-
sultats desitjats.

Tiana demana
ajut per combatre
la mosca blanca

HABITATGE4L’Ajuntament de
Sant Adrià i la Fundació llegat
Roca i Pi estan treballant en
conjunt en un projecte per mi-
llorar les condicions de vida de
la gent gran que és dependent i
no té recursos.  

Així, per una banda, impul-
sa obres de reforma als seus pi-
sos i, per l’altra, fomenta l’ocu-
pació de persones en atur perquè
pugui treballar fent aquestes
millores als habitatges.

Sant Adrià vol
pisos dignes per a
avis vulnerables

CULTURA4Aquest dissabte, 8 de
juliol, la Sala Pau Casals de
Montgat acollirà la celebració
d’un concert de rap adreçat al
públic juvenil del poble i rodalia.
Segons avancen des de l’Ajun-
tament, hi actuaran els grups
Ivan Cano, Golfito Lil i Hacha, a
més del Dj Set.

El concert començarà a dos
quarts de deu de la nit i comptarà
amb servei de bar durant l’esto-
na que duri l’esdeveniment.

Aquest dissabte 
Montgat acollirà
un concert de rap

MOBILITAT4El Consell de la
Mobilitat de Badalona va cele-
brar dilluns el seu plenari, en el
qual es van plantejar els reptes de
futur a la ciutat en aquest àmbit.

Es va parlar d’accessibilitat,
de transport públic, camins es-
colars i el cotxe privat, entre al-
tres. També es van presentar
les mesures més destacades de la
proposta final del Pla de Millo-
ra de la mobilitat al Districte 1.

Els badalonins
debaten sobre el
futur en mobilitat
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Comerç

Auguren un augment de les
vendes de les rebaixes del 2%
DESCOMPTES4Les rebaixes
d’estiu ja han arrencat i les ex-
pectatives són bones per al sec-
tor. Segons la Confederació Es-
panyola de Comerç (CEC), es
preveu que les vendes augmen-
tin un 2% de mitjana i fins a un
5% a les zones turístiques. 

Tanmateix, i davant el des-
concert legal que hi ha, moltes
marques i grans firmes van de-
cidir avançar un dia la campan-

ya de descomptes, del tradicio-
nal 1 de juliol al dia d’abans, el 30
de juny. No ha estat el cas del pe-
tit comerç que, com per exemple
a Badalona, va optar per man-
tenir la data tradicional d’inici de
les rebaixes d’estiu. 

Una campanya que, segons
un estudi d’Adecco, generarà
23.700 llocs de feina a la pro-
víncia de Barcelona, dels 31.800
que se’n crearan al Principat.

Aniversari | Comertia celebra els seus 15 anys de vida
Comertia, l’entitat que aglutina les millors marques de referència d’origen familiar i local,

va celebrar dimarts a la nit al Majestic de Barcelona un acte de celebració dels seus 15 anys
de vida. Es van lliurar premis als socis de l’entitat i l’acte va acabar amb una conversa entre

el president de la Generalitat, Carles Puigdemont, i el de Comertia, Joan Carles Calbet.

COMARCA4El Barcelonès Nord
celebrarà a Badalona la prime-
ra trobada entre productors ali-
mentaris i restauradors comar-
cals. En aquest sentit, està pre-
vist que 15 empreses de pro-
ducció de menjar de Badalona,
Santa Coloma, Sant Adrià,
Montgat i Tiana es reuniran
amb restauradors d’aquests mu-
nicipis per tal que coneguin de
primera mà els seus productes.
La trobada, organitzada per l’A-
juntament de Badalona, tindrà
lloc al BCIN el 2 d’octubre.

La voluntat d’aquesta reunió
serà teixir aliances comercials
entre els dos sectors per tal de
promoure i dinamitzar els pro-
ductes de proximitat “des del
coneixement directe i perso-
nal”, tal com destaquen des del
consistori badaloní en un co-
municat. Aquesta jornada de
networking permetrà els pro-
ductors “disposar d’un espai
on podran fer una petita expo-
sició dels seus productes i un
tast, si ho consideren oportú,
entre els diferents restaura-

dors”, expliquen des de l’Ajun-
tament de Badalona. 

Aquesta iniciativa compta
amb la col·laboració de la Dipu-
tació de Barcelona, de l’Institut
Municipal de Promoció Econò-
mica de Badalona (IMPO) i de
l’empresa Raiels, especialista en

la dinamització econòmica dels
diferents territoris. 

De moment nou empreses
productores han confirmat la
seva participació. Les compan-
yies o restauradors que vulguin
participar-hi han de notificar-ho
al correu gpujol@bcin.cat.

El BCIN acollirà la trobada. Foto: Ajuntament de Badalona

Els restauradors i els productors
alimentaris estrenyen llaços



Esports
21 | 

El camí del Fe-
mení Sant Adrià a
la Lliga Femenina
1 comença a di-
buixar-se. Dis-

sabte passat, l’Assemblea Gene-
ral de la Federació espanyola de
bàsquet (FEB) va aprovar el ca-
lendari de totes les seves com-
peticions, de manera que els
clubs ja poden planificar de ma-
nera més concreta les seves res-
pectives pretemporades.

En el cas del conjunt adria-
nenc, la data marcada en vermell
en el calendari és el dissabte 30
de setembre, quan arrencarà la

participació lila en la màxima ca-
tegoria del bàsquet estatal. Abans,
però, es farà un Open Day per als
mitjans de comunicació i a par-
tir d’aleshores arrencarà la com-
petició, que enguany tornarà a te-
nir 14 equips. El 5 d’abril co-
mençaran els encreuaments per
determinar qui és el campió, que
s’allargaran fins al 3 de maig. Des-
prés de l’aturada per Nadal hi
haurà l’altra cita esperada per tots
els equips, la Copa de la Reina. 

La FEB també ha anunciat
que aquest curs la Minicopa serà
oficial i ha anunciat una rebaixa
del 14% en el preu de l’aval.

Dies de comiats: Solé, Grima 
i Guzmán deixen el Badalona

El retorn a Euro-
pa serà d’allò més
llarg. Dijous pas-
sat es va fer pú-
blic el calendari
de l’edició 2017-
18 de la Basket-
ball Champions
League i el Divina
Seguros Joventut

ja sap que si vol ser a la fase de
grups de la competició, haurà
de superar tres eliminatòries
prèvies que es jugaran a doble
partit.

De fet, la Penya i quinze
equips més ja estan a punt de co-
nèixer els seus rivals en el primer
emparellament, una eliminatò-
ria que es jugarà entre el dia 21
de setembre a l’Olímpic. El sor-
teig d’aquesta fase es farà di-
marts de la setmana que ve a Gi-
nebra i els equips que poden ser
rivals del Joventut són el Lulea
suec, el Bosna de Sarajevo, el Di-
namo Tbilisi georgià, el Donar
Groningen neerlandès, el Kap-
fenberg Bulls austríac, el Kar-
posh Sokoli macedoni, el Ke-

ravnos xipriota i el Sigal Pris-
htina de Kosovo.

La segona fase, en la qual ja
esperen el Nizhny Novgorod
rus, el Lukoil búlgar o el Cluj Na-
poca romanès, es jugarà entre els
dies 24 i 26 de setembre, men-
tre que la tercera i definitiva
eliminatòria, on entren equips
com l’Estudiantes, el Pinar Kar-
siyaka turc o l’Orlandina d’Itàlia,
es jugarà entre el 29 de setembre
i el 2 d’octubre. La Penya juga-
ria els partits de tornada d’a-

quests hipotètics encreuaments
a domicili.

Si els badalonins superen
aquests tres enfrontaments, es
guanyaran el dret a ser a la fase
de grups de la competició, que
començarà el 10 d’octubre, i que
conformaran un total de 32
equips com l’UCAM, el Teneri-
fe (vigent campió), el Besiktas
turc, el Zielona Gora polonès, el
Dinamo Sassari italià, l’Olimpi-
ja de Ljubjana eslovè o l’AEK i
l’Aris de Salònica de Grècia.

La Penya jugarà el primer partit europeu a casa el 21 de setembre. Foto: CJB

La Champions, pel camí llarg: la 
Penya rep el calendari europeu

Badalona | Anna Cruz s’opera el menisc del genoll dret
Pocs dies després de conquerir el seu primer Eurobasket, Anna Cruz ha aprofitat per

passar pel quiròfan i operar-se de les molèsties que arrossega al menisc del seu 
genoll dret. La badalonina ha penjat al seu perfil de Twiter una foto des de l’hospital
agraïnt els ànims i estarà a punt per a l’inici del seu campus amb Sílvia Domínguez.
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El CF Badalo-
na ja coneix el
seu rival per
al debut en les
competicions
oficials de la
t e m p o r a d a

2017-18. Dilluns passat es va fer
el sorteig de la primera ronda de
la Copa Catalunya, que va fer que
els escapulats quedessin empa-
rellats amb l’Esport Club Gra-
nollers. El partit es jugarà  la ca-
pital del Vallès Oriental i només
falta que els granollerins anun-
ciïn el dia i l’hora de l’enfronta-
ment, que ha de ser durant el cap
de setmana del 29 i el 30 d’aquest
mes. A la banqueta granollerina
hi ha un vell conegut, Albert Cá-
mara, que va passar les seves sis
darreres temporades com a ju-
gador en actiu vestint la sama-
rreta escapulada.

De fet, en funció dels resul-
tats, badalonins i granollerins
podrien veure’s les cares fins a
dues vegades en set dies, ja que
els dos equips participaran en la
32a edició del Torneig dels His-
tòrics, encara que el Bada juga-

rà contra l’Europa i el Martinenc
el dia 2 d’agost i els de Cámara es
veuran les cares contra el Júpi-
ter i el Cerdanyola un dia abans.

Per la seva condició de visi-
tant, el Badalona rebrà un ajut de
300 euros en concepte de des-
plaçament. Si l’equip supera la
ronda també rebrà un premi de
300 euros que concedeix la Fe-
deració catalana de futbol.

Si els de Manolo González
superen aquest tram de la com-

petició, jugarien la segona ronda
de la el primer cap de setmana
d’agost contra el vencedor del
matx entre la Unió Atlètica Hor-
ta i la Unió Esportiva Vilassar de
Mar, mentre que el rival de la ter-
cera eliminatòria de la copa, que
es jugaria el 12 o el 13 d’agost, sor-
tiria entre la Monta, el Manlleu,
el Figueres i el Sabadell. Un cop
s’hagi superat aquesta ronda, ja
començarà la temporada a la
Segona divisió B.

L’equip està a punt de tornar a la feina. Foto: CFB

El CF Badalona encetarà la
Copa Catalunya a Granollers

» El sorteig de la primera ronda de la competició es va fer dilluns
» El partit servirà per retrobar un vell conegut, Albert Cámara

Manolo Márquez, nou
tècnic de la UD Las Palmas

BADALONA4Banqueta de pri-
mera per a un ex escapulat. Di-
lluns passat, la Unión Deportiva
Las Palmas va fer oficial que el
barceloní Manolo Márquez serà
el primer entrenador del conjunt
gran canari durant la tempora-
da 2017-18.

Márquez va ser el primer en-
trenador escapulat durant les
temporades 2010-11 i 2011-12,
aconseguint una segona i una
quarta posició a la lliga, respec-
tivament i va tenir a les seves or-
dres jugadors com Víctor Ro-
dríguez (ara a l’Sporting), Alberto
Manga, Marc Sellarés, David

Prats, Jordi Ferrón (actual en-
trenador del Seagull) i un jove-
níssim Mariano Díaz, que acaba
de fitxar per l’Olympique de Lió
després d’haver guanyat la
Champions amb el Reial Madrid.

L’exentrenador escapulat,
que la temporada passada va di-
rigir el filial de l’equip gran ca-
nari a Tercera divisió, va ser
presentat abans-d’ahir i va as-
segurar que entrenar Las Pal-
mas és el somni de la seva vida.
En el seu camí a la banqueta
groga l’acompanyarà un dels
mites de l’equip insular, l’exju-
gador Juan Carlos Valerón.

Després d’una
temporada un
pèl irregular,
la directiva del
Sant Gabriel
ha posat fil a

l’agull per dissenyar la plantilla
del primer equip de cara a la
temporada que ve i, a finals de la
setmana passada, es van co-
mençar a conèixer els noms que
integraran l’equip 2017-18 del
conjunt adrianenc, que entre-
narà Toni Camacho.

Mireia Gironès, Tania Mo-
yano, Ari Franch i Andrea López

són les quatre incorporacions
que ha fet el Sangra, que també
ha aconseguit mantenir bona
part de la plantilla que ha acon-
seguit acabar la temporada en
vuitena posició. 

Així, noms com Lupe Martí-
nez, Alba Sánchez, Andrea Pe-
rera o Marta Campanales, entre
altres, seguiran vestint de blau la
temporada que ve, mentre que
en el capítol de baixes destaquen
Julve i Galceran, que marxen al
filial de l’Espanyol, Molet i Ra-
mos, a banda de María González,
que va tornar a Suècia poc abans

d’acabar la temporada passa-
da, de manera que les de Toni
Camacho necessitaran un nou
referent ofensiu.

ACORD AMB EL SANT ADRIÀ CF
Per altra banda, segons ha in-
format Jornada Previa, el Sant
Adrià CF i el Sant Gabriel han
arribat a un acord perquè el
Sant Adrià sigui el sènior del
Sangra i, d’aquesta manera, re-
forçar el futbol masculí del club.
El curs que ve, el Sant Adrià CF
jugarà per segona temporada
seguida a Segona catalana.

Márquez afronta el repte “il·lusionat”. Foto: UDLP

El Sangra perfila la plantilla

L’equip de Sant Adrià mantindrà el seu bloc actual. Foto: CESG
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AGENDA SETMANAL
DISSABTE 8 DE JULIOL
20:00 Veus paral·leles, del Vístula al Segre serà

el títol d’un recital poètic que organitzarà la
Institució de les Lletres Catalanes. / Espai Be-
túlia.

AVUI 6 DE JULIOL
18:30 Un grup de colomencs que van visitar Je-

rusalem, Ramala, Hebron parlen sobre totes
les seves experiències a Palestina. / Biblioteca
Singuerlín. 

AVUI 6 DE JULIOL
18:30 La nova cita del Club de Cinema Grame-

net tindrà com a protagonista l’adaptació de
Roberto Faenza de la novel·la Sostiene Pereira.
/ Biblioteca Central. 

AVUI 6 DE JULIOL
21:00 Els amants del jazz tenen una cita obli-

gada amb la 23a edició del festival de jazz de
la ciutat A contrablues, organitzat per l’as-
sociació Amics del jazz. / Jardins del Museu
d’història de la immigració de Catalunya.

DIMECRES 12 DE JULIOL
Tarda El Polidor acollirà un nou taller de xarxes

socials pensat per aprofitar tot el potencial
que aquestes tenen, personal i professio-
nalment. / Centre de Producció El Polidor.

DEMÀ 7 DE JULIOL
20:30 La cobla Flama de Farners serà l’enca-

rregada de posar música demà a la tarda en
aquest concert organitzat per l’agrupació Sar-
danista de Montgat. / Parc del Turonet.

DISSABTE 8 DE JULIOL
21:30 Ivan Cano, Golfito Lil, Hacha i DJ SET se-

ran els punxadiscos encarregats d’animar la
festa en el concert de rap de dissabte a la nit.
/ Sala Pau Casals.

DIVENDRES 7 DE JULIOL
22:00 Vaiana, un dels darrers grans èxits de la

factoria Disney, serà el títol seleccionat per
a aquesta sessió de Cinema a la fresca. / Parc
de l’antic camp de futbol.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

L'associació de veïns del barri de les Ma-
llorquines organitza com cada estiu ac-
tivitats infantils i un sopar a la fresca
pels veïns i veïnes del barri. / Plaça de
les Mallorquines i pistes de petanca.

El barri de les Mallorquines, 
a punt per a la Festa d’Estiu
Dissabte 8 de juliol a les 18:00

Rainbow Pain continua mostrant-se al
Centre Cívic del Riu denunciant les com-
seqüències d’un dels atacs dels EEUU
al Vietnam entre els anys 1961 i 1971.
/ Centre Cívic del Riu.

L’exposició ‘Rainbow Pain’
remou consciències a la vila

Tota la setmana

El Roger Giménez Trio enceta les
Nits de música al Lola Anglada

Avui 6 de juliol a les 22:00

La figura de Gloria Fuertes i la seva obra
poètica serà homenatjada per l’Ateneu
Roig, Fem Cultura i el Bloc Violeta. / Ca-
sal de la Solidaritat Can Pepus.

Can Pepus acull un recital
de poesies de Gloria Fuertes

Demà 7 de juliol a les 19:00

Un concert del Roger Giménez Trio do-
narà el tret de sortida al cicle Nits de
música al jardí Lola Anglada. / Jardí Lola
Anglada.

BADALONA4Dues medalles
més al sarró. Una de les grans
promeses del tennis taula del
país, Adrià Fernàndez, va penjar-
se dos metalls al campionat
d’Espanya que es van acabar de
disputar al Palacio de los Juegos
del Mediterráneo d’Almeria du-
rant el passat cap de setmana.

El palista del CTT Badalona
va aconseguir penjar-se la me-
dalla de plata en la categoria de
dobles juvenils i es va quedar a
les portes de la final però va po-
der guanyar un bronze també en
la categoria de dobles, però en
aquest cas sub 23.

Fent equip amb Arnau Roca,
del CTT Olot, Fernàndez va co-
mençar a avançar rondes en la
categoria juvenil, començant a
seixantaquatrens de final, en la
qual van desfer-se per la via rà-
pida d’Òscar Rodríguez i Jordi
Yu. La parella també va resoldre
sense cedir ni un set l’enfronta-
ment contra els extremenys Ma-
nuel Núñez i Fernando Horrillo
i en la següent ronda, la de set-
zens, també van derrotar per 3-
0 la parella madrilenya de Daniel
Bailón i Gonzalo Obregón. Així,
tres parelles catalanes van acon-
seguir colar-se entre les quatre
millors de l’estat i Fernàndez i
Roca van accedir a la final des-

prés de derrotar Jordi Fradera i
Oriol Lario. A l’hora de la veritat,
però, el badaloní i l’olotí van
perdre contra la parella forma-
da per Sergi Grau i Joan Masip,
que es va proclamar campiona
després de guanyar la gran final
per 3-1.

El segon d’aquests metalls, el
bronze, també va aconseguir-lo
amb el jugador de la Garrotxa. La
parella catalana va superar la pri-
mera eliminatòria contra els lo-
cals Adrián Miras i Juan Bautista
Aranda i van accedir als vuitens
de final derrotant els també ca-
talans Albert Matsuoka i Raül
Porta. El següent obstacle cap a

la final va ser la parella madri-
lenya de David de la Morena i
Roberto Sánchez, mentre que a
la semifinal van aconseguir
guanyar l’equip del càntabre Is-
rael Rodríguez i el madrileny Ra-
fael Casares per un ajustat 3-2.
D’aquesta manera, Fernàndez i
Roca es van plantar a les semi-
finals, que van perdre contra
els gallecs Moisés Álvarez i Javi
Benito, que es van proclamar
campions estatals.

El club també va aconseguir
quedar subcampió d’Espanya en
la categoria aleví en la categoria
masculina després de perdre la fi-
nal contra el Dama de Elche.

Fernàndez, en una de les accions del campionat. Foto: CTTB

Plata i bronze per a Adrià
Fernàndez, del CTT Badalona

La colomenca Lloret serà 
a l’europeu de patinatge

SANTA COLOMA4Tot i que en la
darrera temporada no ha pogut
rendir per culpa d’una lesió, la co-
lomenca Grace Tara Lloret ha es-
tat inclosa en la llista que la Fe-
deració espanyola de patinatge
(FEP) ha fet pública per al Cam-
pionat d’Europa sènior que se ce-
lebrarà a Asiago (Itàlia). Serà la
primera vegada que Lloret par-
ticipa en una competició abso-
luta, ja que en aquesta tempora-

da ha fet el salt des de la catego-
ria júnior.

Els resultats de la temporada
2016-17, però, han estat força po-
sitius, tant per a Lloret com per
al Club Patí Gramenet, ja que la
gimnasta va proclamar-se sub-
campiona de Barcelona sènior, es
va penjar la medalla de bronze al
campionat d’Espanya de figures
obligatòries i va ser sisena al
campionat de Catalunya.

El Catgas presentarà 
Cristian aquesta tarda

El darrer reforç
del Catgas Ener-
gia Santa Coloma
2017-18, el por-
ter Cristian Do-

mínguez, vestirà per primera ve-
gada la seva nova samarreta
aquesta mateixa tarda.

El porter madrileny, acom-
panyat pel president Vicenç Gar-
cía i pel director general del club,
Juan Carlos León, farà les seves
primeres declaracions davant
dels mitjans a partir de les 6 de la
tarda a la seu d’Axa Seguros, el
mateix escenari on fa tot just
una setmana va ser presentat el
brasiler Ari Santos, en un acte que
també estarà obert a l’afició.

Domínguez signarà un con-
tracte de dos anys fixos i un ter-
cer d’opcional, que es podria
executar en funció del seu ren-
diment sota pals en aquests cur-
sos en els quals estarà sota les or-
dres d’Óscar Redondo.

PRESENTEN LA NOVA PILOTA
I és que Domínguez i tots els ju-
gadors de la lliga ja saben com
serà la nova pilota de cara al
curs que ve. Ahir a la tarda, l’ho-
tel Barceló Sants de Barcelona va
ser l’escenari de la presentació de
l’esfèrica, la Kelme Olimpo20,
que segons ha explicat la marca
“optimitzarà la tècnica dels ju-
gadors de Primera i Segona”.
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